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Celkem osmnáct dětí bylo 9. úno-
ra zapsáno v naší škole do první 
třídy. Po loňském poklesu celko-
vého počtu žáků - máme letos ve 
škole 43 žáků - se můžeme pro 
nadcházející školní rok tedy těšit 
na vyšší počet dětí. Pro nastáva-
jící prvňáčky to znamená, že se 
budou vzdělávat v samostatné 
třídě. Učit je bude Mgr. Zora Sty-
pová (na snímku dole).

Text: Mgr. Jan Špička, 
foto: Karel Stuchlík

ZÁPIS DO 
PRVNÍ TŘÍDY

SPOLUPRÁCE SE SLOVENSKOU
ŠKOLOU
Jedním z mnoha cílů při mém nástupu 
do funkce ředitele Základní školy a Ma-
teřské školy Branka u Opavy bylo navá-
zání  spolupráce s jinými školami. Když 
jsem se dověděl, že vedení partnerské 
obce Liptovská Porúbka v minulosti 
rovněž zvažovalo právě takovouto for-
mu spolupráce, požádal jsem starostu 

Bc. Radima Šneka o pomoc při 
komunikaci. Po několika mailo-
vých a telefonických kontaktech 
jsme se začátkem února osobně 
setkali se starostkou Liptovské 
Porúbky Mgr. Janou Gazdičo-
vou. Vzhledem k tomu, že děti  
z této obce navštěvují školu v Lip- 
tovském Hrádku, navštívili jsme 
spolu s primátorem Liptovské-
ho Hrádku Mgr. Branislavem 
Trégerem, PhD. tamní Základ-
ní školu s mateřskou školou 
Hradná. Po srdečném přijetí nás 
ředitel školy PaedDr. Marián 
Žiška provedl školou a dlouze 
jsme diskutovali problematiku  
školství a možnosti spolupráce. 
Vzhledem k tomu, že základní 
školu Hradná navštěvuje přes 
600 žáků a jde o velikou školu, 
řešili jsme rovněž formu spo-
lupráce, a to zejména možnost 
výměnných pobytů a využití do-
tačních titulů. Věřím, že budoucí 
spolupráce mezi školami bude 
přínosem pro obě strany. 

Mgr. Jan Špička

Zleva PaedDr. Marián Žiška (ředitel školy), Bc. Radim Šnek, 
Mgr. Alice Fajmonová (učitelka), Mgr. Jan Špička
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O činnosti Rady obce Branka u Opavy ke dni 25.02.2016

MŮŽE VÁS ZAJÍMAT
Obecní údržba má dva kmenové zaměstnance. Posílena je dvěma pra-
covníky v rámci programu zaměřeného na zaměstnávání občanů evi-
dovaných úřadem práce. Loni bylo 261 pracovních dnů (z toho 25 dnů 
řádné dovolené). Obecní úřad dvěma kmenovým zaměstnancům obec-
ní údržby vyplatil hrubou mzdu ve výši 396 270 Kč. Podstatné náklady 
na úhradu mzdy „pracovních posil“ nesl na svých bedrech úřad práce, 
obecní úřad se na tom podílel částkou 23 000 Kč. První z kmenových za-
městnanců loni odpracoval 233 dnů. Práci nad rámec své pracovní doby 
považuje za samozřejmost. Druhý z kmenových zaměstnanců odpraco-
val 154 dnů. Práci nad rámec své pracovní doby nevykonával.
Letošní rok zahájila obecní údržba ve třech lidech. Jeden zaměstna-
nec je dlouhodobě nemocný. Pracovně aktivním přejeme dobrou ná-
ladu, hodně chuti do práce a nadhled. Tomu pracovně neaktivnímu 
brzké uzdravení a následné bezproblémové zapojení do pracovního 
procesu.                                                                                                              (oú)

Usnesení ze dne 3. 12. 2015
Rada obce vzala mj. na vědomí návrh finančního roz-
počtu stavebních akcí pro rok 2016, návrh rozpočtu 
„Dobrovolného svazku obcí: ČOV a kanalizace Hradec 
n. M. - Branka u Op.“ na rok 2016 a výsledek dílčího 
přezkoumání hospodaření obce Branka u Op.

Rada obce vzala na vědomí informaci o průběhu 
veřejné zakázky malého rozsahu na dodávku „Vy-
hodnocení vlivů ÚP Branka u Op. na životní pro-
středí“ a rozhodla v souladu se zadávacími pod-
mínkami o dodavateli.

Rada vzala na vědomí konečnou informaci o výsled-
ku výběrového řízení na zhotovitele veřejné zakáz-
ky malého rozsahu „Stavba zpevněných pojízdných 
a parkovacích ploch a chodníku vč. jejich odvod-
nění na stávající účelové komunikaci u rodinných 
domů/bytovek na Cihelní ul. - dokumentace pro 
územní a stavební řízení“ a rozhodla o dodavateli.

Rada vzala na vědomí informaci o průběhu veřejné 
zakázky malého rozsahu na dodávku „Zpracování 
žádosti o dotaci z dotačního titulu ministerstva pro 
místní rozvoj na zpracování ÚP Branka u Op.“ a roz-
hodla o dodavateli. 

Rada obce schválila směrnici č. 02/2015 - Pravidla 
pro tvorbu informační tiskoviny s názvem „Branecký 
zpravodaj“.                                                                                                                                          

Usnesení ze dne 8. 12. 2015
Rada obce vzala na vědomí informaci o průběhu ve-
řejné zakázky malého rozsahu na dodávku „Zpracová-
ní projektové dokumentace opravy dešťového žlabu 
na Cihelní ul.“ a rozhodla o výběru dodavatele. 

Rada obce schválila financování stavební akce „Úpra-
va prostranství a okolí studánky Pod Lesem“ na po-
zemku p. č. 457.

MÁME VYROVNANÝ ROZPOČET
Rozpočet obce je v podstatě jako 
rozpočet domácnosti. Utratit mů-
žeme pouze to, co vyděláme nebo 
to, co máme naspořeno. Nejdříve 
musíme uhradit závazky a mít fi-
nanční kapitál na úhradu věcí nut-
ných a pravidelně očekávaných. 
Potom je dobré mít rezervu na věcí 
neočekávané nebo nahodilé. To, co 
zůstává, můžeme investovat, mů-
žeme za to něco pořizovat, může-
me za to opravovat, můžeme za to 
modernizovat a také můžeme na 
něco přispívat. Jsou věci méně dů-
ležité, které mohou počkat, a bez 
kterých se obejdeme. Jsou ale věci 
důležité, potřebné a neodkladné. 
Obvykle je požadavků na výdaje 
více, než na co máme peníze.

O tom, co opravdu bude, si doma 
rozhodujeme sami. Ve vedení obce 
rozhodují z pověření občanů, které 
dostali v demokratických komunál-
ních volbách, obecní zastupitelé.
Rozpočet obce na rok 2016 je vy- 
rovnaný a je sestaven tak, že pří-
jmy jsou rovny výdajům. Zahrnu-
je například vybudování zpevně-
ných ploch u bytovek na Cihelní 
ulici, rekonstrukci přechodu pro 
chodce na silnici I/57 a jeho do-
plnění semaforem na znamení, 
vybudování I. etapy ochranné ba-
riéry z betonových komponentů 
na Cihelní ulici, opravu podélné-
ho odtokového kanálu na Cihelní 
ulici. Počítá i s opravami chodníku 
v rámci protipovodňových úprav 

na Školní ulici, dostavbou chod-
níku z mostu přes Moravici na 
Rychnovské nábřeží a s rozvojem 
infrastruktury na Cihelní ulici za 
„řadovkami“. Z rozpočtu obce bu- 
dou financovány drobné investice 
jako například malá sportoviště 
a herní prvky na velkém hřišti. 
Rozpočet počítá i s financováním 
práce na dlouhodobě zpracová-
vaném územním plánu obce, na 
projektové přípravě postupné re-
konstrukce kulturního domu a na 
jiných potřebných projektech.
Z rozpočtu obce dostane sbor 
dobrovolných hasičů příspěvek 
na nákup nového automobilu pro 
hasičskou jednotku. V rozpočtu 
nejsou opomenuty ani příspěvky 
na kulturní činnost v obci.
Za rok zhodnotíme, co všechno se 
nám podařilo uskutečnit a jak to 
přispělo k rozvoji naší obce.     (oú)

Zastupitelstvo vzalo na vědomí zprávu o činnosti 
rady obce za poslední období a oznámení ceny stoč-
ného na rok 2016 ve výši 28,71 Kč/m3 (bez DPH).

Zastupitelstvo obce schválilo rozpočtové opatře-
ní č. 1/2016, čerpání prostředků na činnost na rok 
2016 a odměny neuvolněným členům zastupitel-
stva dle nařízení vlády ČR č. 352/2015 Sb.

Zastupitelstvo obce schválilo pasport místních ko-
munikací. 

Zastupitelstvo schválilo rozpočet obce Branka u Opa- 
vy na rok 2016.

NAŠE NEJSTARŠÍ
SPOLUOBČANKA

JE TO UTOPIE? VĚŘME, ŽE NE!
Jsou lidé, kteří tvoří, budují a hledají řešení problémů. Jsou lidé, kteří 
tento dar nemají. Ti první, většinou nenápadní, nabízí postup vpřed. 
Ti druzí, většinou hlasití, jsou stále s něčím nespokojení a rádi chodí 
po vyšlapaných stezkách. Jedni bez druhých však nedokáží existovat. 
První ty druhé svým způsobem potřebují pro svůj další rozvoj. Druzí by 
bez prvních asi ztratili smysl života.
Pár věcí by však pro všechny mělo být společných. V prvé řadě sluš-
nost, ohleduplnost, morálka, vzájemný respekt ... Je to utopie? Je 
to vůbec možné? Snad ano. Snad to jednou bude realita i v naší 
malé obci. Přejme si to a přičiňme se o to! Budoucnost naší obce je 
v prvé řadě v našich hlavách.                                                                            (oú)

V sobotu 16. ledna oslavila de-
vadesáté narozeniny nejstarší 
občanka Branky Marie Hájko-
vá. Mezi mnoha gratulanty byli 
i starosta Radim Šnek a mís-
tostarosta Radomír Hrabě. Po-
přáli oslavenkyni hodně zdraví 
a štěstí do dalších let. 

Text a foto: (oú)

Rada obce uložila stavební a investiční komisi pro-
věřit stavební akce v obci v r. 2015, zaujmout stano-
viska k ukončeným stavebním zakázkám a připravit 
podklady k prodeji a nákupu pozemků u hřiště.

Usnesení ze dne 13. 1. 2016
Rada obce vzala na vědomí výsledky měření rada-
rem za rok 2015 a usnesení komise rady kraje o do-
poručení poskytnutí dotace ve výši 300 000 Kč na 
nákup nového automobilu pro hasičskou jednotku.

Rada obce schválila termíny zasedání zastupitel-
stva v roce 2016: 25. 2., 28. 4., 23. 6., 8. 9. a  24. 11.

Rada obce schválila dodatek č. 8 ke smlouvě o zá-
vazku veřejné služby ve veřejné linkové dopravě  
k zajištění ostatní dopravní obslužnosti

Rada obce schválila financování akcí pořádaných  
Obecním úřadem Branka u Opavy: zájezdy na hory 
(30. 1. a 28. 2. Karlov), 4. Obecní ples (13. 2.), lam-
pionový průvod k výročí osvobození obce (30. 4., 
pořádá SDH ve spolupráci s obcí), Den matek (8. 5.).

Rada obce uložila vyhodnotit dotace na činnost  
z rozpočtu obce dle doručených žádostí.

Usnesení ze dne 19. 1. 2016
Rada obce vzala na vědomí rezignace starosty SDH 
a velitele JSDH.

Usnesení ze dne 27. 1. 2016
Rada obce vzala na vědomí žádost o uzavření ma-
teřské školy dne 29. 1. z důvodu velkého počtu ne-
mocných dětí.

Rada obce rozhodla uskutečnit pracovní setkání sta-
rostů obou obcí a ředitelů škol v Liptovské Porúbce 
zaměřené na prezentaci přeshraničního potenciálu 
s cílem přípravy partnerské smlouvy obou obcí.

Zastupitelstvo nerozhodlo o výši příspěvku žadate-
lům z Branky u Opavy o „kotlíkovou dotaci“. Obča-
nům přiznaný příspěvek proplácet poté, co obdrží 
dotaci z Moravskoslezského kraje.

Zastupitelstvo obce uložilo radě obce projednat 
v nejbližším termínu možnost snížení výše nájmu 
přísálí v kulturním domě pro občany Branky u Opa-
vy (nyní s topením 1500 Kč).

S celým zněním usnesení z jednání rady obce a za-
stupitelstva obce se můžete seznámit na obecním 
úřadě nebo na stránkách www.branka.eu.        (oú)

Z usnesení č. 8 zastupitelstva obce dne 25. února 2016
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4. OBECNÍ PLES: 

Bylo po třetí hodině ranní a hudba skládala nádobíčko. Už se nehrá-
lo. Přesto byl sál nezvykle plný dobře naladěných lidí. Už netancova-
li. Jenom posedávali, postávali a pořád se dobře bavili. Pozvolna se 
rozcházeli a děkovali za pěkný ples a hezky strávený večer s příjem-
nou zábavou. Kulturní dům zavíral starosta Radim Šnek s Jarosla-
vou Steigrovou a jejím manželem ve čtyři ráno. Šárka Sendlerová 
se svým týmem zahájila úklidové práce, večer byl pro ně určitě hod-
ně náročný ...
Pořadatel každého plesu vám potvrdí, že připravit pěkný večer pro 
téměř dvě stovky lidí stojí hodně práce, námahy, nápadů a orga-
nizačních schopností. Už od chvíle, kdy náš starosta 4. obecní ples 
oficiálně zahájil, se rozhodovalo i o tom, kolik lidí přijde za rok. 

HEZKY STRÁVENÝ VEČER

Velký dík za organizaci plesu a za zajištění 
servisních služeb a programu zaslouží nejen 
lidé z obecního úřadu, pár obětavců z obecní 
údržby, ale třeba i tančící děvčata vedená Mar-
tinou Kazbundovou a dokonce i nimrod, který 
skolil divočáka, aby na plese udělal obrovskou 
radost jednomu mladému páru. I o tom všem je 
obecní ples. Takový, o kterém pak lidé řeknou - 
bylo to fajn, za rok určitě zase přijdeme! 
Stránku připravili: Radomír Hrabě a Karel Stuchlík

ROZUMNÝ PŘÍSTUP K VĚCI 
A ODSTUP OD SNŮ

V průběhu roku 2005 se tehdejší zastupitelstvo obce rozhodlo 
ve spolupráci s vyznavači sportovních aktivit v obci změnit vel-
ké fotbalové hřiště v Brance na sportovní areál s širokým využi-
tím pro občanskou veřejnost. 

stupců obce se zástupci sportovní 
veřejnosti, školy a zájmových sku-
pin obce v loňském roce.
Výsledek? Rozumný přístup k věci 
a odstup od snů. Střízlivé posuzo-
vání potřeb s ohledem na tradice 
v obci a na zkušenosti se skuteč-
ným sportovním životem v obci. 
Multifunkční hřiště, workoutové 

hřiště pro posilování, venkovní po- 
silovací stroje, lanové herní prvky 
pro děti, pár betonových prvků 
pro skejtaře, soutěžní dráha pro 
hasiče, příjemnější prostředí zá-
zemí - to jsou věci, které by velké 
fotbalové hřiště udělalo zajíma-
vým pro řadu našich občanů. Na-
víc jde o řešení pro obec finančně 
mnohem přijatelnější, než bylo 
řešení původní. Proto stojí zato, 
aby se obec postupnými kroky 
tímto směrem při přestavbě fot-
balového hřiště ubírala.             (oú)

Smělý plán pokračoval v následu-
jícím roce zpracováním obsahové 
a dispoziční studie zamýšleného 
sportovního areálu (náklady cca 
48 000 Kč včetně DPH). Studie 
zahrnovala například vybudová-
ní nového zázemí pro sportovce  
a personál, stavbu celkem tří hřišť, 
z toho jednoho multifunkčního  
a dvou na mini kopanou, počí-
tala s prostorem pro děti, vše 
doplňovala příslušná infra-
struktura.
Projektová dokumentace pro 
územní a stavební řízení zpra-
covaná následně (náklady cca 
134 000 Kč včetně DPH) ctila 
původní zadání studie a de-
tailně rozpracovala navrhova-
ná řešení (viz přiložený plánek). 
V dalších letech se tato doku- 
mentace stala podkladem pro 
zpracování a předložení žádos- 
ti o dotaci. Vzhledem k nespl-
nění předepsaných ekono-
mických a užitných parame-
trů stavby nebyla dotace na 
realizaci stavby příslušnými 
institucemi přiznána.
Proč se k myšlence přestavby 
fotbalového, málo využívané-
ho obecního hřiště, nevrátit? 
Proč nezjistit, co by na přestav-
bu hřiště občané řekli dnes? 
Jaké jsou představy o změnách 
a jak se liší od původního zá-
měru? Bude možno vyhovět 
potřebám sportovní a občan-
ské veřejnosti i s méně náklad-
ným řešením? To byl důvod 
ankety a dalšího jednání zá-
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SBĚR VELKOOBJEMOVÉHO 
ODPADU NÁS ČEKÁ V DUBNU

Sběr velkoobjemového odpadu začne v pátek 22. dubna a potr-
vá do pondělí 25. dubna. Dva velké kontejnery budou přistaveny  
v pátek. Zůstanou na místě celý víkend a odvezeny budou v pon-
dělí v dopoledních hodinách. Občané do nich mohou odkládat 
veškerý velkoobjemový odpad celý víkend. 
Jeden kontejner bude umístěn na parkovišti na ulici Pod Lesem (vza-
du za „řadovkami“) a jeden bude stát na parkovišti u obecního úřadu.
Žádáme občany, aby v uvedených dnech na dotyčných parkovištích 
neparkovali!                                                                                                            (oú)

SBĚR NEBEZPEČNÉHO 
ODPADU 

se uskuteční 
v pondělí 25. dubna 
od 15.00 do 17.00 h. 

u Obecního úřadu 
v Brance u Opavy

Pomohla startu samostatné 
Branky
Jednou z těch, která stála u zrodu obno-
vené samostatnosti Branky u Opavy, byla  
v roce 1994 také Vlasta Machovská. Za-
čátkem února nás zaskočila smutná zprá-
va, že se její životní pouť ukončila ... 
Ve funkci starosty obce jsem měl to štěstí, 
že jsem mohl s touto vzácnou ženou spo-
lupracovat čtyři roky na obecním úřadě. 
Nebylo to jednoduché období a každo-
denně jsme museli řešit nové a neočeká-
vané problémy. Její zkušenosti z práce v samosprávě byly pro obec 
neocenitelnou pomocí. Přestože už mohla zaslouženě odpočívat, 
obětavě pracovala pro své spoluobčany. Na její vstřícnost a ochotu 
se nedá zapomenout.                                                                        Josef Fresser

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ BUDE V KVĚTNU
V listopadu byl mezi nový-
mi občánky Branky slav- 
nostně přivítán ve Velké 
dvoraně hradeckého zám-
ku mimo jiné René Veče-
rek (na snímku). Koho při-
vítáme v květnu? Záleží to 
jen na vás. Máte-li o tento 
akt zájem (a trvale bydlíte 
v Brance), nahlaste na na-
šem obecním úřadu naro-
zení svého dítěte. Týká se 
to dětí, které se narodily 
od 1. října do 30. března. 
Nezapomeňte přinést rod-
ný list dítěte!                    (oú)

Sbor dobrovolných hasičů Branka 
u Opavy ve spolupráci s obcí si 

vás dovoluje pozvat na tradiční 

LAMPIONOVÝ PRŮVOD 
s vatrou pořádaný u příležitosti 
oslav osvobození obce. Akce se 
uskuteční dne 30. dubna, sraz 

u kulturního domu je v 19.30 h. 
Zakončení průvodu na hřišti, 

kde bude připraveno občerstvení.

DAVID BÁTOR 
PŘEDSTAVÍ ZBUJ
V sobotu 16. dubna představí 
v přísálí kulturního domu svou 
zatím poslední básnickou sbír-
ku David Bátor. Nazval ji ZBUJ 
a jednu z básní otiskujeme. Pro-
gram, ve kterém se mj. předsta-
ví RNDr. Rostislav Herrmann, 
Mgr. Radek Glabazňa, M.A., Ph.D. 
a Jan Hanousek, který zahraje 
na violoncello, začíná v 14.30 h.

David Bátor

VYSOKOŠKOLÁK
Na dědině meška jeden
a ten je furt sama škola, 
študent vječny, vysokoškolak.

Třinact roku na zakladce
a na učňaku osum, před duchodkem 
začne robit a pak zubata s kosum.

Inu, ma to spočítane, moc sa 
nenarobi, je tak blby,
že je chytry a ani o tym nevi.Jen kousek od Liptovského Hrádku pře-

kročíte Váh a jste v Liptovské Porúbce. 
Projedete obcí nahoru, vystoupíte z au- 
ta, uděláte jen pár kroků a na obzoru 
máte panorama Vysokých Tater s nepře-
hlédnutelným Kriváněm. Na záda vám 
dýchají Nízké Tatry.
Jak jste si mohli přečíst na první straně, 
spolupráce s malebnou slovenskou ves-
nicí pod Nízkými Tatrami dostává díky 
naší škole nový impuls. 

LYŽOVALO SE I TESTOVALO
Na letošní lyžařskou sezonu připravil Obecní úřad Branka u Opavy 
dva zájezdy. Ten první, který byl plánovaný na 30. ledna, zhatila ne-
přízeň počasí. Sjezdovky se topily v blátě.
V neděli 28. února už to bylo jiné. Zájezd na „lyžovačku“ do Jeseníků 
se mohl uskutečnit. Jelo se jako v minulých letech do Karlova pod 
Pradědem a cílem našich malých i velkých lyžařů byl Ski areál My- 
šák. Pro účastníky braneckého zájezdu byla domluvena sleva na ce-
lodenní skipasy. Sjezdovky byly dobře upravené a jezdilo se v celém 
areálu. A nejen to! Kdo chtěl, mohl se zúčastnit i testování lyží české 
značky Sporten od výrobců z Nového Města na Moravě, které se tu  
v neděli uskutečnilo. Mnozí z nás tuto možnost využili. Lyže si zdarma 
zapůjčili a testovali, jak se lyžuje na nových a perfektně připravených 
lyžích české značky. Počasí nám přálo a i přes nepříznivou předpověď 
vydrželo až do odpoledne bez deště. Celý zájezd proběhl v dobré 
sportovní náladě. Bylo to příjemné zpestření únorové neděle.

Text: Markéta Grimová, foto: Radim Šnek

LIPTOVSKÁ PORÚBKA

Od počátku je s obcí spjato slovo Poru-
ba - vznikla totiž vykácením  (slovensky 
vyrúbaním) lesa na břehu Váhu. První 
písemná zmínka je sice z roku 1377, ale 
její historie sahá minimálně o 300 roků 
zpět. Ve 14. století se nazývala Križanova 
Poruba, v tom minulém byla městskou 
částí Liptovského Hrádku a od roku 1992 
je samostatnou obcí.
Kousek odtud je přečerpávací vodní elek-
trárna Čierný Váh, folklorními festivaly 

proslavená Východná, ale hlavně ne-
přeberné množství tras na pěší túry po 
Nízkých Tatrách. Z Liptovské Porúbky se 
můžete vydat například Brtkovičovou do-
linou na Stanišovské sedlo nebo památné 
místo Slovenského národního povstání  
Slemä.                       Text a foto: Karel Stuchlík
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13. ledna se u nás uskutečnily tříd-
ní schůzky. Děti předvedly krátkou 
ukázku výchovně vzdělávací práce 
a potom proběhla beseda ke škol-
nímu zápisu do první třídy. Rodiče 
(zákonní zástupci) dostali potřeb-
né informace a vyslechli i přednáš-
ku Mgr. Zuzany Pavelové.

26. ledna navštívili nastávající 
prvňáčci základní školu. Sezná-
mili se s prostředím, zaměstnanci 
a dětmi. V 1. třídě se s Mgr. Zorou 
Stypovou zapojili do výuky české-
ho jazyka a matematiky. Velmi je 
zaujala interaktivní tabule. Po pro-
hlídce školy navštívili také školní 
družinu. 

28. ledna na oplátku navštívili ma-
teřskou školu děti z 1. třídy, aby se 
pochlubily svým prvním vysvědče-
ním. Společně jsme si popovídali, 
zhodnotili pololetní vysvědčení 
a školáci obdrželi odměnu za své 
výkony. 

3. února navštívili předškoláci se 
svými rodiči POHÁDKOVÉ ODPO-
LEDNE (na snímku) ve škole (více 
se o něm dovíte na stránce školy).

9. února se uskutečnil zápis dětí 
do první třídy. Již od září jsme se 
na tento den připravovali. Snažili 
jsme se zvládnout všechny do-
vednosti, které jsou pro vstup do 
školy důležité. Děti i rodiče přistu-
povali k tomuto aktu velmi zodpo-
vědně. 

10. února jsme si již tradičně uspo-
řádali MAŠKARNÍ REJ. Děti tuto 
zábavu mají velmi rády a také si ji 

„PŘEDZÁPISOVÁ“ 
ŠKOLNÍ NOVINKA

Když jsem o lyžařském kurzu pro-
mluvil prvně v září loňského roku, 
setkal jsem se  s nečekaným ohla-
sem a od té chvíle neuplynul snad 
jediný týden, kdy by někdo z dětí 
nemluvil o lyžařském výcviku. 
Uskutečnil se v RS Trnava na úpatí 
Hostýnských vrchů. (Z ekonomic-
kých důvodů jsme domluvili spo-
lečný kurz se ZŠ Hradec nad Mora-
vicí.) Při průběhu letošní zimy však 
nebylo do poslední chvíle jasné, jak 
a zdali vůbec kurz proběhne. Vzhle-
dem k tomu, že jsem nechtěl děti 
zklamat, snažil jsem se v průběhu 

LYŽOVAT SE NAUČILI VŠICHNI

jarních prázdnin domluvit snad i 
nemožné. Nakonec jsem 18. úno-
ra mohl telefonicky rodičům žáků 
oznámit, že lyžovat se bude.
V pondělí 22. února toužebně oče- 
kávaný lyžařský výcvik pro žáky 3. 
až 5. ročníku začal. Za sněhem jsme 
sice museli dojíždět na sjezdovku 
do 15 km vzdáleného Ski areálu 
Troják. Vzhledem k vysokým tep-
lotám a dešti to dokonce vypadalo, 
že sníh nevydrží, ale počasí bylo na 
naší straně a v úterý večer se ochla-
dilo. Začalo i sněžit a podmínky pro 
lyžování se zlepšily. Všech 21 žáků 

zvládlo nástrahy sjezdovky i počasí, 
takže jsme končili s konstatováním, 
že se všichni naučili lyžovat. Oč 
byly děti ochuzeny při lyžování, to 
si bohatě vynahradily ve wellnes, 
které jsme měli celý týden k dis-
pozici, a při společném programu, 
o který se staraly pečlivé učitelky 
Mgr. Martina Kazbundová a Mgr. 
Veronika Týnová. Ubytování bylo 
pěkné a strava chutná. Strávili jsme 
s dětmi příjemný týden na zdravém 
vzduchu bez úrazu a nemocí.

Text a foto: Mgr. Jan Špička

Novinkou před zápisem dětí do 
první třídy bylo POHÁDKOVÉ OD-
POLEDNE pro předškoláky a jejich 
mladší sourozence. Poctivě se na 
ně připravovali nejen pedagogové, 
ale také žáci 3. až 5. ročníku, kteří 
velmi ochotně s přípravou celé 
akce pomohli. A tak jsme i přes 
komplikace s velkou nemocností 
dětí a s posunem původního termí-
nu mohli ve středu 3. února přivítat 
naše nejmenší v pohádkově vyzdo-
bené škole. Pro děti byly připrave-
ny úkoly na deseti stanovištích, na 
kterých je provázely pohádkové 
postavy. Děti se tak seznámily s pro- 

středím školy, zasou-
těžily si, vyzkoušely si 
práci na interaktivní 
tabuli, plnily spoustu 
úkolů a nakonec byly 
za svou snahu odmě-
něny drobnými dárky 
a pamětními listy. Těch 
bylo rozdáno 35. Pro rodiče bylo ve 
školní jídelně připraveno malé ob-
čerstvení v podobě kávy a koláčků. 
Úsměv na tvářích většiny zúčastně-
ných byl důkazem, že se celá akce 
podařila.
Poděkování si zaslouží všichni za-
městnanci a žáci školy, kteří se na 

PESTRÝ ŽIVOT VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ
Na besedě ZIMA V NAŠÍ PŘÍRODĚ jsme si vyprávěli o životě ptáků  
a zvířat v zimě. Děti poznávaly druhy živočichů, jejich stopy ve sně-
hu, určovaly větvičky a šišky a řešily kvízy.
Veselá atmosféra provázela oblíbený PYŽAMOVÝ KARNEVAL. Pro 
děti byly nachystány soutěže a zábavné tance. Na závěr si všichni 
vylosovali balíček s překvapením. 
Žáci sportovního kroužku se zúčastnili v opavském městském ba-
zenu okresní soutěže v plavání školních družin. Reprezentovali nás 
Adam Lacko, Jakub Maintok, Šimon Toška a Veronika Grimová. 
Děvčata ze sportovního kroužku soutěžila o titul OBRUČOVÉ KRÁ-
LOVNY v točení obručí. V kategorii mladších žákyň zvítězila Lucie 
Kuzníková před Natálií Novákovou a Terezou Mainušovou. Mezi 
staršími žákyněmi se o první místo podělily Klaudie Kazbundová 
a Aneta Kuzníková, druhá byla Beáta Vinárková a třetí Barbora 
Steigrová. 
Turistický kroužek navštívil výstavu s názvem Magičtí Lucembur-
kové v Opavě. Děti zaujaly krásné korunovační koruny, makety 
hradů a staveb.                   Helena Cihlářová, vedoucí vychovatelka

Zápis do mateřské školy se uskuteční 
v úterý 22. března 

v době od 13.00 do 16 00 hodin.
Formuláře potřebné k zápisu si můžete vyzvednout 
v budově mateřské školy dne 15. března v průběhu 

celého úterka.

řádně užily. Nechyběly soutěže tan-
cování, legrace a nezbytná hostina. 

12. února se uskutečnilo první vzá-
jemné setkání s dětmi z Mateřské 
školy Hradec nad Moravicí (včetně 
odloučených pracovišt v Kajlovci, 

Bohučovicích, Jakubčovicích a Žim- 
rovicích). Sportování na sněhu si- 
ce odpadlo, ale učitelky z Hradce 
pod vedením ředitelky Bc. Gabrie- 
ly Lackové vymyslely úžasný ná- 
hradní program. Soutěžilo se v hra- 
decké mateřské škole a vůbec nic 
to neubralo na nadšení a sportov- 
ním duchu „Šmoulympiády“. Ne-
chyběl ani olympijský oheň a me-
daile. Věříme, že naše vzájemná 
spolupráce se bude dále vyvíjet  
a uskutečníme další společné akce. 

Jitka Týnová, vedoucí učitelka 
mateřské školy

organizaci podíleli, a také spon-
zoři Pavel Kuzník - mezinárodní 
doprava a spedice, Pila Karel  
Vlček s.r.o., Elektro - Pavel Škro- 
bánek a Šárka Sendlerová, díky 
kterým byly pro děti zakoupeny 
ceny a občerstvení.

Text a foto: Mgr. Jan Špička

Foto: Mgr. Jan Špička
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RECYKLOVAT JE NEJEN SPRÁVNÉ, 
ALE TAKÉ SNADNÉ
Do jedenáctého roku fungování vstupuje v roce 2016 v České republice systém zpět-
ného odběru a recyklace vysloužilých elektrospotřebičů. Je to stejný systém jako ve 
zbytku Evropy. Každý z nás může díky němu zdarma odevzdat svá vysloužilá elektro 
zařízení na místa odběru s tím, že budou řádně recyklována.

ELEKTROWIN, největší český kolektivní systém pro sběr a recyklaci elektro odpadu, 
už vytvořil na 13 000 míst zpětného odběru. Jejich prostřednictvím lidé odevzdali 
téměř 15 000 000 vyřazených elektrospotřebičů o hmotnosti více než 245 000 tun.

Dosloužilo i vám doma některé elektro zařízení? Nevyhazujte je do běžného komu-
nálního odpadu. Odložte je na sběrné místo, odkud bude odvezeno k ekologické re-
cyklaci. Získané suroviny dále poslouží při výrobě nových spotřebičů.

Sběrná místa, kam můžete vysloužilá elektro zařízení odložit:
* Sběrné dvory měst a obcí - v nich můžete spotřebiče odevzdat bez ohledu na místo 
bydliště.
* Prodejny elektro - prodejci jsou povinni převzít staré spotřebiče při nákupu nového 
zboží systémem „kus za kus“. Podle novely zákona, která začala platit na sklonku roku 
2014, musejí obchody s prodejní plochou větší než 400 m2 odebrat i malý spotřebič, 
jehož rozměry nepřesahují 25 cm, aniž byste byli nuceni koupit si nový.
* Vybrané servisy - rovněž odebírají spotřebiče k recyklaci. V rámci projektu „Jsem 
zpět“ www.jsemzpet.cz můžete dokonce pomoci dobré věci. Pokud přinesete starší, 
ale stále plně funkční elektrospotřebič a ten projde přísnými zkouškami, můžete ho 
věnovat některé neziskové organizaci, například Fondu ohrožených dětí.
* Dobrovolní hasiči - se sběrem spotřebičů pomáhá také už více než 1000 hasičských 
sborů po celé republice.
* V Brance mohou lidé odložit drobné vysloužilé elektrospotřebiče do červených 
kontejnerů umístěných u obecního úřadu a v ulici Pod Lesem.
* Města a obce podle zákona musejí nejméně dvakrát ročně organizovat svoz nebez-
pečného odpadu, do kterého patří i vysloužilá elektro zařízení.

Společnost ELEKTROWIN také organizuje akcí, při nichž můžete za odevzdaný spo-
třebič získat dárek - například v podobě slevy na vstupném do ZOO nebo do muzea. 
Sledujte proto pozorně internetové stránky www.elektrowin.cz a facebookový profil 
„Recyklace je legrace“, kde najdete vždy aktuální informace.

Rok od roku stoupá obliba našeho maškarního karnevalu. Letos děti, 
rodiče i prarodiče zcela zaplnili náš kulturní dům, což nás velmi potě-
šilo. Karneval pořádal Spolek pro děti ZŠ a MŠ Branka u Opavy (dříve 
SRPZŠ), program zajistila agentura Ag-Art Klauni z Balónkova.  Není 
jednoduché takovou akci organizačně zajistit. Tím více děkuji všem, 
kteří se na odpoledni plném dobré zábavy podíleli. Byli to hlavně ha-
siči, zdravotnice Lenka Nevřelová, obsluha restaurace a rodiče, kteří 
přispěli nejen dárky či finančně, ale hlavně osobní účastí při orga-
nizaci - Pavlína Kuzníková, Jaroslava Steigrová, Romana Přibylová, 
Zuzana Hoňková, Karla a Kamil Gebauerovi, Iva a Radek Hudeczkovi, 
Martina a Václav Kazbundovi, Eva Nevolová, Michal Markus a Petr Ge-
bauer. Karneval byl úspěšný i díky sponzorům, z nichž si poděkování 
zaslouží Albreko, s.r.o., Ing. Jiří Hendrych, Andrla CZ, s.r.o., Optys, spol. 
s r.o., Kamahaj - Jana Kořistková, Lukáš Gebauer - řeznictví a uzenář-
ství, Radim Šnek a Šárka Sendlerová. 

Text: Lenka Markusová, foto: Karel Stuchlík

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL

AKROBATICKÝ TANEC NA TYČI POPRVÉ NA NAŠEM PLESE
Neobyčejné a možná i netypické pro ples bylo vystoupe-
ní opavského tanečního studia v akrobatickém tanci na 
tyči (pole dance). Je to dnes velmi oblíbený a vyhledávaný 
sport. Spojuje se v něm gymnastika, tanec, síla a mnoho 
dalšího. Toto taneční studio založila v roce 2012 Anna 
Špalková a kurzy už prošlo přes 200 dívek, paní, ale i mužů. 
Studio obeslalo mnoho soutěží, na kterých vyniklo hlavně 
duo Anna Špalková - Bětka Moravcová. Mj. v roce 2014 
získalo 10. místo na mistrovství České republiky a 11. místo 
na mistrovství Evropy. Anička a Bětka, které se líbily hos-
tům našeho plesu, spolu cvičí od léta 2013. Jsou jednou  
z nejoblíbenějších pole dance dvojic v naší republice.

Text: Markéta Grimová, foto: Karel Grim
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Tudy kdysi  protékal  mlýnský náhon. Směrem ke mlýnu byly 
v místech dnešního hřiště pořádány výlety a s parketem na 
vodě  i taneční zábavy a benátské noci. 

Trasa vodního náhonu, který již 
léta patří minulosti, je zřejmá 
ze staré mapy z r. 1836 (snímek 
dole). Začínala u původního jezu 
na Moravici a pokračovala na 
pozemcích obce, které byly poz-
ději odprodány železárnám. (Ty 
byly založeny r. 1862).
Na zmíněné mapě je i jedna zají-
mavost. Z hlavní silnice odbočova-
la cesta přes náhon do Branky, ale 
za řekou směrem na Chvalíkovice 
ještě cesta vybudována nebyla.
Vodu z náhonu používala i pila, 
která byla postavena asi v r. 1829. 

Z HISTORIE VODNÍHO MLÝNU
První zápis pochází z r. 1339, kdy majitel Odenko, mlynář z Kylešovic, prodal polovi-
nu mlýna Řehořovi. V r. 1370 daroval mlýn po zemřelém otci hradecké faře. Plebán 
Martin jej r. 1442 postoupil majiteli hradeckého panství Přemkovu synu Václavovi. 
V r. 1665 jej odkoupil Bernard Biler, jehož potomci drželi mlýn přes 200 let. R. 1829 
přistavěli na druhém břehu vodního náhonu pilu. Antonín Biler r. 1868 provedl 
rozsáhlou přestavbu mlýnu. Svým zařízením předčil tento mlýn všechny ostatní  
v širokém okolí. Bilerův jediný syn Robert byl pravým opakem svého otce. Flámoval 
po hospodách v okolí jako „grof z Branky“. Mlýn zadlužil a přivedl rodinu na mizinu. 
V letech 1880 až 1887 náležel mlýn bohaté rodině Primavesi z Itálie. V r. 1887 dal 
Primavesi vystavět na Moravici nový jez. Přes vynaložené úsilí a investice byly zisky 
velmi nízké, takže mlýn 21. září 1887 prodal rolníku Antonínu Fajkusovi z Benko-
vic. Jeho syn Antonín převzal zadlužený mlýn r. 1905. Již r. 1919 zavedl ve mlýně 
elektrické osvětlení z vlastního zdroje. V r. 1925 se ujal mlýnu devatenáctiletý syn 
Antonín, marnotratný a rozhazovačný. Zapříčinil jeho úpadek. V dražbě koupila 
mlýn r. 1933 jeho sestra Božena, která se provdala za Ing. Eustacha Volfa, správce 
Dolního dvora. Po nákladné opravě válkou poškozeného mlýnu se v něm mlelo do  
r. 1951. Potom dva roky sloužil Hospodářskému družstvu jako šrotovna a dalších 
pět let n. p. Slezské mlýny. V r. 1958 domlel poslední obilí. 

STARŠÍ HO PAMATUJÍ, MLADŠÍ O NĚM NEMAJÍ ANI POTUCHY 
Později ji využívali i majitelé ro-
dinných domů, převážně k závla-
žování svých pozemků.
Na cestě do obce překlenul ná-
hon tzv. malý mostek. Nedaleko 
od něj, směrem ke mlýnu, byly 
v místech dnešního hřiště po-
řádány výlety a s parketem na 
vodě i taneční zábavy a benát-
ské noci. Terén byl podstatně 
níže než dnes. Později byl celý 
prostor zasypán a vyvýšen. 
Ve mlýnu voda poháněla mlýn-
ské kolo, které uvádělo do chodu 
veškeré další zařízení. Následně 

byla voda náhonem odvedena 
zpět do Moravice.
V náhonu lemovaném stromy, 
většinou olšemi, žilo velké množ-
ství ryb, raků a vodního ptactva.
Mapka vpravo je z r. 1960. V té 
době náhon ještě Brankou pro-
tékal. Za zmínku stojí zakreslení 
mostu přes Moravici.  Není v pří- 
mém směru cesty, ale trošku bo-
kem. V té době totiž sloužil ještě 
svým způsobem provizorní dře-
věný most, který byl postaven 
po druhé světové válce. Nahradil 
most, který zničili fašisté, když 
ustupovali před Rudou armádou. 
Náhon definitivně dosloužil za-
čátkem sedmdesátých let minu-
lého století. Někdy v letech 1968 
až 1970 byl postupně zasypán 
materiálem vyváženým z Branec-
kých železáren. 
Dalo by se říct, že náhon už měl za 
dlouhá staletí „odslouženo“ a ne-
byl potřebný. To je určitě pravda. 
Stejně je ale škoda, že už nepatří  
k dominantám obce. I s těmi ryba-
mi, raky a olšemi ...

Dva snímky dole dokumentují vstup do obce kdysi a dnes pohledem 
z hlavní silnice (Opava směr Fulnek). Na tom starém (někdy ze za-
čátku 20. století) je vidět zábradlí, které bránilo pádu do náhonu, 
jenž přiváděl vodu do mlýnu. Ten je poprvé zmiňován v r. 1339. 
Je pravděpodobné, že v té době byl vystavěn i náhon, který jsme  
v Brance měli až do začátku sedmdesátých let minulého století. 

  Dvoustranu připravili: Josef Fresser a Karel Stuchlík
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Poslední lednovou sobotu patřil sál kulturního domu plesu našeho 
sboru dobrovolných hasičů. Přijeli na něj i hosté ze Rzuchóva a Svo-
body. Samozřejmě nechybělo ani tradiční taneční vystoupení ve 
vlastní choreografii a režii.     Zdroj: facebook SDH Branka u Opavy

V únoru se delegace našeho 
sboru dobrovolných hasičů zú-
častnila valné hromady v Polsku, 
na které Ochotnicza Straż Pożar-
na Rzuchów bilancovala minulý 
rok.               Zdroj: facebook SDH

PODLE KOHO A ČEHO JSOU 
NAZVÁNY NAŠE ULICE?

V Brance máme dvanáct názvů ulic: Cihelní, Pod Lesem, Školní, Rych-
novské nábřeží, Bezručovo nábřeží, Havlíčkova, Požární, Selská, Zad-
ní, Nová čtvrť, Pod Skalou a Příčná. Poslední jmenovaná je nejmladší  
a existuje teprve od roku 1994. Ulice jsou pojmenovány velice prozaic-
ky a většinou podle svého umístění. Například ulice Pod Lesem je pod 
Hanuší, na Cihelní stávala cihelna, na Školní zase stojí již více než sto let 
škola a ulice Pod Skalou je v místech bývalého lomu. Selská ulice kopí-
ruje jednu z nejstarších zástaveb obce a domy na ní mají zejména svou 
kolmou orientací k ulici tradiční zemědělský charakter - odtud její ná-
zev Selská. Lehce nelichotivý název má Zadní ulice, ale jen proto, že se 
nachází na konci obce pod cestou vedoucí do Chvalíkovic. Honosnější 
názvy dostaly ulice na březích Moravice, a to hned dvakrát - Bezručovo 
nábřeží a Rychnovské nábřeží. V prvním případě se připomíná úzké se-
pětí slezského básníka Petra Bezruče s naší obcí a ve druhém případě je 
vzpomínkou na pomoc Rychnova nad Kněžnou při poválečné obnově 
Branky. Literárně inspirovaná je Havlíčkova ulice, třebaže Branka nemá 
s brixenským vězněm Karlem Havlíčkem Borovským nic společného. 
Bouřlivý stavební rozvoj obce v sedmdesátých a osmdesátých letech je 
možno cítit v názvu ulice Nová čtvrť. Naše nejkratší ulice je u hasičské 
zbrojnice. Nemůže se nazývat jinak než Požární. 
Označovat ulice názvy je v pravomoci a kompetenci zastupitelstva 
obce. Dle územního plánu vzniknou v dohledné budoucnosti v Bran-
ce u Opavy přinejmenším další tři ulice. Již nyní tak mohou kreativ-
nější z občanů přemýšlet, jak by se mohly nazývat. Proč neudělat 
Branku krásnější i o hezký a zajímavý název ulice?         Jindřich Hrbáč

STAŇTE SE „SBĚRAČI“ 21. STOLETÍ!
Chodíte na procházky? Vyrazíte občas na Branecký kopec nebo na Ha-
nuši? Uděláte si někdy výlet do lesa, přes pole nebo jen tak kolem řeky? 
Všimli jste si při těchto procházkách, kolik je všude na zemi odpadků? 
Žádné velké černé skládky, jen tu a tam pohozená plechovka, sáček, 
kelímek. Napadlo vás někdy přinést z toulky přírodou pohozenou PET 
láhev či nalezený kus igelitu a vyhodit je do správného kontejneru? Kdy-
bychom to dělali všichni, výsledek by byl vidět. Jsem přesvědčen, že velké 
věci a velké činy jsou složeny z malých a nepatrných. Pro naše okolí, pří-
rodu i obec znamenají mnoho nepatrné a nezištné činy jednotlivců, kteří 
zvednou ze země odhozený odpadek, velmi mnoho. 
Všichni si pamatujeme ze školních lavic pravěké lovce a sběrače. Jaro se 
blíží. Až vyrazíte do přírody, vezměte si tašku. Určitě se nevrátíte s prázd-
nou a „něco“ nasbíráte. Všem „sběračům“ 21. století upřímné díky za 
všechny, kteří mají rádi přírodu.                                                       Jindřich Hrbáč
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UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA JE 20. 4. 
Své příspěvky dodejte 

na Obecní úřad Branka u Opavy nebo 
pošlete e-mailem na adresu: 

obec@branka.eu

Přednášku o Carlu Weisshuhno-
vi bude mít v naší obci v úterý 
22. března Mgr. Petr Zahnaš.  
V přísálí kulturního domu zač- 
ne v 17.30 h. 

SBÍRKA PRO OBČANY Z OKRAJE SPOLEČNOSTI

BRANEČTÍ FLORBALISTÉ V S.K. P.E.M.A.

PODĚKOVANÍ
Děkuji radě obce za schválené dotace 
na II. ročník Branského literárního fes- 
tivalu i za odkup dvaceti sbírek Zbuj 
a dotaci na čtení básníků z Branky 
(Herrmann, Glabazňa, Bátor) a před- 
stavení sbírky Zbuj v Brance. Dále dě-
kuji panu Vladimíru Víchovi za spo- 
lupráci na Literárním festivalu a Lite- 
rárním semináři v Brance i za nomi-
naci na Cenu Petra Bezruče. Další 
dva lidé mě nominovali na tuto cenu  
a své nominace zaslali na opavský ma- 
gistrát. Jsou to hudebník Jan Hanou-
sek a literární kritik, básník a peda-
gog Slezské univerzity v Opavě Libor 
Martínek. Také jim velmi děkuji. Dále 
bych rád poděkoval těm občanům, 
kteří podepsali petici k mé nominaci 
na tuto cenu. A na úplný závěr děkuji 
srdečně rodině Baťkové za zapůjče-
né materiály o Petru Bezručovi. 

David Bátor

PRVNÍ MEDAILE 
PRO BRANKU!

Čtvrtý ročník nepostupové sou-
těže sóloformací a miniformací 
baton „Studénecká hůlka 2016“ 
přinesl Mažoretkám Branka první 
medaili. V neděli 28. února se o ni 
zasloužila naše Erika Hendrycho-
vá (na snímku). Vybojovala krásné 
druhé místo a stříbrnou medaili!
Dařilo se jí i 5. března v Dolním Be- 
nešově na Excelent Cup. V katego-
rii sólo baton - junior (13 až 14 let) 
vybojovala 3. místo a další, tento-
krát bronzovou medaili.
 Zdroj: facebook Mažoretky Branka

VÝZVA
Vážení a milí občané Branky, 
žádám vás o spolupráci na tvorbě antologie k významnému výročí naro-
zení slezského barda Petra Bezruče. Dne 15. 9. 2017 uběhne přesně 150 
let od narození našeho milovaného básníka. A já bych chtěl do té doby 
ve spolupráci s obcí Branka, organizací Bludný Kámen, Památníkem Pet-
ra Bezruče, Slezskou univerzitou v Opavě i s umělci ze Slezska (výtvarníci, 
básníci, kritici) vytvořit společně tuto obsáhlou antologii k připomenutí 
nejslavnějšího slezského básníka, který v Brance žil. Jedná se mi o dosud 
nepublikované básně a dopisy od slezského barda, kterých je v Brance 
mezi lidmi určitě hodně. Prosím vás, noste mi tyto texty! Rád bych je za-
řadil do této připravované antologie. Já si je pouze okopíruji. A potom 
vám je ihned vrátím. Vaše příjmení budou v antologii samozřejmě zve-
řejněna. Předem vám děkuji.                                                                    David Bátor

Občanské sdružení Diakonie Brou-
mov, které poskytuje sociální služ-
by pro občany z okraje společnosti 
(materiální pomoc, azylové ubyto-
vání i pracovní příležitost) vyhlašu-

je sbírku použitého ošacení. Jedná 
se o letní a zimní oblečení (dámské, 
pánské, dětské), lůžkoviny, prostě-
radla, ručníky, utěrky, záclony, látky 
(minimálně 1 m2), domácí potřeby 
(nádobí bílé i černé, skleničky - vše 
nepoškozené), vatované a péřové 
přikrývky, polštáře a deky, obuv 
(nepoškozenou) a hračky (nepo-
škozené a kompletní). Nebereme 
ledničky, televize, počítače a jinou 
elektroniku, matrace, koberce, ná-
bytek, jízdní kola, dětské kočárky, 
znečistěný a vlhký textil. Sbírka se 
v Brance u Opavy uskuteční v pon-
dělí 11. dubna v době od 16.00 do 
18.00 ve vestibulu kulturního do- 
mu. Věci přineste zabalené do ige-
litových pytlů či papírových krabic, 
aby se nepoškodily transportem.                      

Diakonie Broumov

V únoru přípravka obsadila druhé 
místo na turnají v Ostravě. Velmi 
dobře zachytal Valentýn Rataj, 
který zabránil mnoha šancím. Elé- 
vové byli úspěšní na turnajích  
v Paskově a v Hradci nad Moravicí. 
Na obou skončili druzí. Mladší žáci 
přivezli z Ostravy čtvrté místo. V le-
tošní sezóně máme již zaregistro-
vaného padesátého hráče v našich 
věkových kategoriích. Je vidět, že 
je o tento sport zájem a z Branky 

u Opavy hraje už 7 dětí (6 kluků a 
1 dívka). Stále máme pro všechny 
zájemce o florbal dveře otevřené. 
Bližší informace na mailové adre-
se: frantisek.hertel@email.cz.

 František Hertel



JAK TEN ČAS LETÍ ...
BŘEZEN 2006
Ve školním roce 2005/2006 měla 
mateřská škola zapsáno 40 dětí 
ve věku od dvou a půl do šesti let. 
Staraly se o ně vedoucí učitelka 
Hana Víchová a učitelky Luďka 
Smičková se Šárkou Jarošovou.  
K předškolnímu vzdělávání (sedm- 
náct dětí se už připravovalo na 
„velkou školu“) H. Víchová tehdy 
řekla: „Jeho úkolem je doplňovat 
rodinnou výchovu a obohacovat 
dětem denní program.“

DUBEN 2006
Klub seniorů, který za podpory vedení obce vznikl v roce 
2005 z popudu Karly Víchové a Ludmily Gebauerové, 
připravil na duben velikonoční program. Mezi naše se-
niory přišel i bývalý opavský děkan Mons. Josef Veselý. 
Pravidelná setkání se od začátku konají v přísálí kultur-
ního domu. K dobré pohodě patří i drobné občerstvení, 
které si senioři připravují sami.

BŘEZEN 2006
Stolní tenis trénovala Ing. Lenka Mišíč-
ková a ve zpravodaji k tomu řekla: „Na 
začátku roku mi nabídl starosta Josef 
Fresser, abych s braneckými dětmi tréno-
vala stolní tenis. Měla jsem obavy, jestli 
tu bude o tento sport zájem. Začali jsme 
v únoru. Přihlásilo se okolo třiceti dětí.  
V Brance je největší zájem o ping pong ze 
všech obcí, kde jako trenérka působím.“
Děti byly rozděleny do tří skupin: dvě 
skupiny začátečníků (chlapci a děvča-
ta) a pokročilejší hráči.

  Stránku připravil: Karel Stuchlík


